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Referat af skolebestyrelsesmøde d. 7. juni 2022 

Tidspunkt: kl. 18:30 – 21.00 (150  min) 

Mødeleder: Gitte Borch Andersen 

Referent: Marlene Motzkus Andersen 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Jesper Hauge Jensen, Gitte Borch, Pia 

Kristine Lüders Røge, Henrik Broholm Jakobsen, Dan Lohmann, 

Jannie Andersen 

Suppleanter: Martin Staffe, Mariah L. Z. Panduro  
  
Medarbejderrepræsentant :Jan Kempf, Ole Stig Toftegaard 

Ledelsesrepræsentanter: Tina Nygaard, Marlene Motzkus 

Andersen      

Fraværende:   

Julie Ostenfeldt Thinesen 

Afbud fra elevrødderne 

Gæster: Klasseambassadører fra 8. årg. Martin Staffe, Carline 

Olesen og Rikke Lamberg 

 

Dagsorden  

 

Tid
 i m

in
. 

 

Referat 

 

Opfølgning 

 

1. Godkendelse af dagsorden  B 0 Dagsorden godkendt  

2.  Skolebestyrelsesvalg – status og aftaler om 

konstituering 

  Et nyt medlem har meldt sig på 

banen, en forældre fra kommende 0. 

årgang. 

En anden har meldt sig efter 

deadline, men formanden og 

skoleleder har besluttet at 

vedkommende er velkommen. 

I starten af august vil der være 

konstituering af den nye bestyrelse, 

vi venter til august så de nye 

medlemmer er en del af skolen.  

Det betyder, at der er det antal 

medlemmer der skal være i den nye 

bestyrelse, uagtet om medlemmerne 

bliver faste medlemmer eller 

suppleanter. 

 

3. Nyt fra Elevråd   Vi afventer elevrådsvalget og 

aflæggelse af beretning. 

 

4 Kl. 19.00-19.30 
 
Finansiering af skolerejse på 8. årg.  

D  Årgangens forældre kom sent i gang 

med hele planlægningen af 

aktiviteter, grundet corona og 

Skolebestyrelsen 

skal udarbejde en 

drejebog for 



 

Side 2 af 5 
 

 
To klasseambassadører fra 8. årg. er inviteret med 
for at dele erfaringer med at være tovholdere på 
forældreinvolvering i indtjening af penge i 
skolerejse.  Til drøftelse:  
 
* Økonomi 
- Hvilke tanker har I gjort jer inden? 
- Hvordan samlede I både forældre/Elever omkring 
opgaven (og formålet)? 
- Hvordan fungerede det så i praksis? 
- Hvor meget fik I arbejdet ind? Og hvor meget 
havde klassekassen i forvejen? 
- Hvad kostede turen alt i alt for klassekassen? 
* Generel erfaring 
- Hvis I skal gøre det igen, er der noget der skal 
gøre anderledes næste gang? 
- Er det nogle råd/vejledning vi som bestyrelse kan 
bringe videre til de kommende årgange / 
Ambassadører? 
 

udsættelse af konfirmation startede 

de først op i 2022. 

Oprindeligt var årgangens 

klassekasser opdelt i klasser, men 

har samarbejdet omkring 

finansieringen af skolerejsen. Det 

hele har været organiseret omkring 

en Box i Mobilepay, det har været 

nemt og ligetil at styre. 

Det var en oplevelse ,at der har 

været et rigtig godt engagement 

omkring elevernes aktiviteter. 

Årgangen har bagt fastelavnsboller, 

der har været solgt lodsedler fra 

Børns Vilkår (foråret er et godt 

tidspunkt og med salg i nærmiljøet), 

der har været elever der har haft 

’arbejdsdage’ ved lokale 

virksomheder hvor der har været 

brug for ekstra hænder til 

enkeltstående opgaver, der har også 

været eksempler på bedsteforældre 

der har aflønnet for arbejdsdage. En 

god ide kunne være at 

skolebestyrelsen overleverer regler 

om unge og fritidsarbejde til 

kommende klasseambassadører. 

Aftalen med skolen har været at 

eleverne måtte bruge to dage på 

aktiviteter der kunne indbringe 

fortjeneste til årgangens BOX. 

Samlet set er det forældrenes 

indtryk, at eleverne har løftet i 

samlet flok. Der har været en høj 

grad af dannelse og engagement i 

elevgruppen. Det er et 

forældreperspektiv at det er godt at 

ansvarliggøre eleverne på 8. 

klassetrin til at samle penge ind. Det 

har givet rigtig god mening at 

delagtiggøre eleverne i 

indsamlingen. Det har været en 

oplevelse at der har været god 

opbakning fra skolen for at få 

projektet til at lykkes. 

Forældreambassadørerne var hurtige 

til at indkalde årgangens forældre til 

regler for unge og 

fritidsarbejde 

samt samarbejde 

med lokale 

virksomheder. 
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et forældremøde, hvor der var 

brainstorm på ideer til aktiviteter der 

indbragte penge. Forældrene har 

benyttet sig af de netværk de havde. 

Forældrene har hele tiden haft 

opmærksomhed på, at der kunne 

være familier, der ikke kunne 

finansiere egne lommepenge til 

turen, og derved skulle fællesskabet 

være med til at løfte dette fra det 

fælles budget. 

Forældreambassadørerne har en 

oplevelse af at tidsforbruget i 

forbindelse med koordineringen har 

været rimeligt. 

 

Budgettet: 

Målsætningen  var at der skulle 

indsamles 20.000 kr.  

Der har været opkrævet 75 kr. pr. 

elev pr. dag til kost, dette er 

retningslinjerne på området. 

Det samlede budget inklusiv 

madpengene der blev indbetalt 

endte budgettet på 32250kr. Heraf 

har eleverne tjent 22050 kr. 

Der er et overskud fra indtjeningen 

der er overført til klassekasserne. 

 

Turen har været en succes og 

forældrene har observeret at 

eleverne har fået et meget bedre 

fællesskab, eleverne har fået nogle 

gode relationer på tværs af 

årgangen. 

 

Bestyrelsen efterspørger den 

samlede udgift pr. elev med 

egenbetaling, indsamlede penge og 

skolens udgift. 

5. Skolepatrulje – Afklaring af tjenestefrekvens 

Med afkortning af skoledagen i kommende 

skoleår, er der den udfordring, at eleverne slutter 

B  Data for hvornår skolens yngste 

elever har fri og antallet af tilmeldte 
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på flere forskellige tidspunkter. Dette betyder, at 

6. årg. – hvis de skal på patruljetjeneste flere 

gange, får afbrudt undervisningen oftere. Kan vi 

gå med en model, hvor de kun er på 

patruljetjeneste om morgenen?  

 

 

 Ele
v-
tal 

SFO Fri kl.  

0. årgang 43 42 12.55 

1. årgang 37 32 12.55 

2. årgang 37 34 12.55 

3. årgang 33 28/ der 
forventes at 
elever 
meldes ud i 
løbet af 
efteråret 

12.55 

4. årgang 43  13.40 

5. årgang 35  man,tirs,fr
e 13.40 
ons, tors, 
14.25 

 
Skolepatruljen:  
6. årgang har fri kl.  man, tirs, fre 13.40, ons, tors, 14.25 

 

elever til SFO gennemgået. Dette er 

vejet op imod mængden af trafik. 

Der blev drøftet for og imod om 

elever fra 6. årgang dagligt skal 

forlade undervisningen hver dag. 

Bestyrelsen beslutter at 

skolepatruljen skal stå hver dag kl. 

12.55 de første 8 uger af skoleåret, 

der tælles hvor mange elever der 

krydser Fjordvej hver dag. Herefter 

skal der informeres tydeligt til 

forældrene om at skolepatrulje om 

eftermiddagen bortfalder. 

Bestyrelsen er vedvarende optaget af 

trafiksikkerheden og sikker skolevej 

foran skolens område. 

6.  Fælles fødselsdagsfejringer 

Tilbagemeldinger fra afdelingsdrøftelser om 

erfaringer. Beslutning om praksis for kommende 

skoleår.  

B  Klassernes fælles fødselsdagsfejring 

efter det tidligere oplæg fra 

bestyrelsen bortfalder. 

Skolen og årgangene aftaler selv 

praksis for fejring af fødselsdage i 

klasserne i samarbejde med 

klasseambassadørerne. 

 

7.  Beslutning om skolens praksis for anvendelse af 

onlineundervisning i kommende skoleår – med 

mulighed for omlægning af 20 % af 

undervisningen.  

B  Der er givet øgede frihedsgrader til 

skolerne i beslutningen om hvordan 

dette kan udmøntes i praksis. 

Det er en ’coronalæring’ at vi har 

elever på skolen der profiterer af 

onlineundervisning.  

Elevrådet peger på at de ønsker en 

hjemmearbejdsdag en dag om 

måneden, hvor man arbejder med en 

opgave alene eller sammen med 

andre, hvor man har adgang til 

lærerhjælp efter behov. 

Bestyrelsen beslutter at ordningen 

kan træde i kraft for 6.-9. årgang – 

skolens ungemiljø, dette for at få 

afprøvet forskellige modeller og få 

evalueret udbyttet af dette i elev og 
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lærerperspektiv. Ordningen gælder 

ikke for skolens ældste 

specialklasser. 

Bestyrelsen forventer en kvartalsvis 

tilbagemelding på hvordan det 

fungerer og i hvilke klasser det har 

været benyttet. 

 

8. Tilbagemelding fra dialogmøde med BUU om 

revision af ’Børne- og Ungepolitik’ 

  Pia og Tina deltog ved mødet, det var 

et godt møde med indblik i hvad der 

har betydning i et børneliv set med 

børnebriller. 

At skabe fællesskaber for forældre 

og børn, på tværs af foreninger og 

institutioner sammen med børn og 

forældre, der skal i politikken 

præciseres hvor vigtigt det er at der 

skabes inkluderende fællesskaber. 

Skolen og medarbejdere er endnu 

ikke inddraget i revisionen af 

politikken. 

 

9.  Aftaler om placering og frekvens af 

skolebestyrelsesmøder i kommende skoleår 

  Bestyrelsen fortsætter med samme 

mødefrekvens, med et månedligt 

møde. Vi holder fast i tirsdage i lige 

uger i tidsrummet 18.30-21.00. 

Der bliver afholdt et konstituerende 

møde i løbet af august, Gitte 

indkalder forældremedlemmerne. 

Første bestyrelsesmøde er den 6.9. 

Der skal indtænkes at det er muligt 

at deltage online i møderne. 

 

 Eventuelt     

  
 
Referat læst og godkendt  Munkebo, d. 07/06 2022 


